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Klub Radnych Śląscy Samorządowcy

Reprezentowany przez

Pan Kryspin Cieplik

Radny Rady Miejskiej

w Kluczborku

W odpowiedzi na interpelację z dnia 21 listopada 2024 r. w załączeniu przesyłam odpowiedzi na
pytania zawarte w interpelacji.

l. Jaki gmina miesięcznie i rocznie ma wpływ do budżetu z jednej elektrowni wiatrowej
z istniejących już wiatraków w Kaniowie?

Ad. l Wpływ wynosi 2% wartości księgowej danej elektrowni. Wysokość podatku objęta jest
tajemnicą skarbową. Od nowszych i większych kwota będzie odpowiednio większa.

„UCHWAŁA NR LXIV/895/23 RADY MIEJSKIEJ W KLUCZBORKU z dnia 25 października 2023 r.
w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 8 i art. 40 ust. l ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie
gminnym (Dz. U. z 2023 r. póz. 40 z późn.zm.), oraz art. 5 i art. 7 ust. 3 ustawy z dnia 12 stycznia 1991
r.

o podatkach i opłatach lokalnych (Dz. U. z 2023 r. póz. 70 z późn.zm.) Rada Miejska w Kluczborku
uchwala, co następuje:

§ l. Określa się wysokość stawek rocznych podatku od nieruchomości w następujących
wysokościach:

ust. 3. Od budowli:

pkt 2) pozostałych - 2% ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. l pkt. 3 i ust. 3-7 ustawy
o podatkach i opłatach lokalnych."

2. Czy gmina ponosi jakieś koszty eksploatacji tych elektrowni wiatrowych?

Ad. 2 Elektrownie nie są własnością Gminy Kluczbork. Gmina nie ponosi żadnych kosztów
eksploatacji elektrowni.

3. Jakie korzyści ma sołectwo na którego terenie znajdują się elektrownie wiatrowe? W tym
wypadku sołectwo Kuniów.
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Ad. 3 Sołectwo Kuniów „otrzymuje" na swoje potrzeby inwestycyjno-remontowe 20% należnego
podatku od nieruchomości, o którym mowa w pytaniu pierwszym. Wysokość wpłacanego podatku
objęta jest tajemnicą skarbową.

4. Czy gdy powstaną nowe planowane elektrownie wiatrowe czy te sołectwa także będą mo-
gły liczyć na korzyści z tym związane?

Ad. 4 Tak, na podobnych zasadach, tj. 20% z należnego podatku od nieruchomości (2% wartości
budowli), od każdej turbiny wiatrowej znajdującej się na obszarze sołectwa.

5. Jeśli są jakieś korzyści dla sołectwa, czy gmina ma zamiar podnieść procent udziału dla da-
nego sołectwa na terenie którego powstaną lub już istnieją elektrownie wiatrowe?

Ad. 5 Odpowiedź, jak w pkt. 4 - na dotychczasowych zasadach, tj. 20% z należnego podatku od
nieruchomości dla sołectwa na obszarze, którego powstanie elektrownia.

6. Czy gmina ma narzucony plan OZE? Czy oprócz elektrowni wiatrowych gmina planuje także
inne inwestycje które zabezpieczą nas energetycznie? Jeśli tak to czy one są planowane
w mieście czy na obszarach wiejskich?

Ad. 6 Gmina nie ma narzuconego planu dot. odnawialnych źródeł energii. Plan OZE wynika z
ogólnego celu unijnego na rok 2030 w zakresie OZE. Zakłada on, że udział energii ze źródeł
odnawialnych
w zużyciu energii końcowej do 2030 r. powinien wynosić w UE co najmniej 42,5 proc.

Gmina Kluczbork, dla budynków użyteczności publicznej, korzysta z możliwości zmniejszenia kosztów
energii elektrycznej poprzez inwestycje w OZE, w naszym wypadku fotowoltaikę. Panele
fotowoltaiczne zostały zamontowane w 2024 r. na dachu budynku Urzędu Miejskiego i Starostwa
Powiatowego oraz przy krytej pływalni. Planuje się budowę kolejnych paneli, w 2025 r. m.in. na
budynku ZAZ w Kluczborku.

7. O ile po inwestycji w elektrownie wiatrowe obniży się cena prądu dla mieszkańców za KW?

Ad. 7 Nie jesteśmy adresatem powyższego pytania. Gmina Kluczbork nie jest właścicielem elektrowni
wiatrowych oraz sprzedawcą energii elektrycznej, a w związku z tym nie ma żadnego wpływu na ceny
energii elektrycznej dla mieszkańców.
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